
Bestuurlijk overleg d.d. 12 november 2014 
 
Aanwezig:  
- Mevr. J. Vlietstra (burgemeester Haren) 
- Dhr. M. Verbeek (wethouder Haren) 
- Dhr. B. Wilpstra (gedeputeerde Groningen) 
- Mevr. F. van der Geest (adviseur, verslag) 
 
In het overleg zijn de volgende punten aan de orde geweest: 

 Gedeputeerde Wilpstra stelt vast dat de gemeente Haren in vergelijking met andere gemeenten in 
de provincie qua procedure, het gesprek met de bevolking en de besluitvorming over de bestuur-
lijke toekomst achterloopt.  

 Wethouder Verbeek licht toe waarom het college van Haren de raad opnieuw heeft voorgesteld 
om de besluitvorming uit te stellen, van december 2014 naar eind januari 2015. De raad van Ha-
ren heeft aanvullende vragen gesteld over de informatievoorziening aan de inwoners van Haren, 
over de verschillende opties voor Haren en tevens om een doorrekening van de kosten van zelf-
standigheid gevraagd. Het proces is na de verkiezingen pas laat goed op gang gekomen. De kri-
tiek in de richting van het college van Haren, ook van de inwoners van Haren, is volgens de wet-
houder terecht.  

 Wethouder Verbeek licht de planning van het vervolgproces van het traject 'Bestuurlijke Toekomst 
Haren' toe. Bureau Berenschot levert uiterlijk op 25 november de eindresultaten van de doorreke-
ning op. De gemeente organiseert op 27 en 28 november zgn. 'Open Space' dagen voor de bur-
gers in het gemeentehuis en er volgt nog een publicatie in het Harener Weekblad. Het traject 
wordt dan 1 december afgerond. Het raadsvoorstel wordt in de collegevergadering van 15 de-
cember geagendeerd.  

 Wethouder Verbeek meldt dat er begrip is voor de brief van GS van 4 november jl. waarin het 
college van GS aangeeft dat het opnieuw uitstellen van de besluitvorming in strijd is met de eerder 
gemaakte afspraken en het college van Haren oproept deze afspraak gestand te doen. Het colle-
ge zegt daarom toe dat de besluitvorming in de raad van Haren twee weken vervroegd wordt en 
op 12 januari 2015 zal plaatsvinden. De gedeputeerde gaat daarmee akkoord.  

 Het college van Haren onderzoekt verschillende opties in het traject 'Bestuurlijke Toekomst Ha-
ren'. Zowel de mogelijke intensivering van samenwerking met andere gemeenten met behoud van 
zelfstandigheid wordt onderzocht, als ook de herindeling met andere gemeenten. Het college van 
Haren voert in dat kader ook bestuurlijke gesprekken met omliggende gemeenten en de provin-
cies Groningen en Drenthe. Het volgende actuele beeld wordt door Haren geschetst: 

o De gemeente Groningen heeft onlangs een helder signaal afgegeven dat het model Ten 
Boer - Groningen geen optie is voor de samenwerking met Haren. Groningen heeft aan-
gegeven Haren als een waardevolle aanvulling voor de gemeente te zien, onder meer 
omdat het de diversiteit van de gemeente zou vergroten.  

o Hoogezand-Sappemeer heeft onlangs aangegeven dat de gemeente samen met Slochte-
ren en Menterwolde wil fuseren. De Gorecht-variant en het opzetten van een intensieve 
samenwerking met Haren zijn niet (meer) aan de orde voor Hoogezand-Sappemeer.  

o Tynaarlo heeft aangegeven dat zij de besluitvorming in Haren afwachten. Haren mag op 
zich best aansluiten bij de intensieve samenwerking die de gemeente Tynaarlo opzet met 
andere Drentse gemeenten in STAA-verband. De gemeente vindt dit echter geen logische 
optie voor Haren, aangezien Haren dan allerlei bestaande samenwerkingsverbanden in 
de provincie Groningen zou moeten ontbinden.  

o Het gesprek met de provincie Drenthe moet nog plaatsvinden.  

 Gedeputeerde Wilpstra benadrukt - evenals in de brief van 4 november jl. - nogmaals dat een 
uitkomst waarin Haren kiest voor een 'stand alone' positie niet past binnen de door Provinciale 
Staten vastgestelde criteria en uitgangspunten voor de toekomstige bestuurlijk indeling van de 
provincie Groningen. Ook geeft gedeputeerde Wilpstra aan dat een herindeling over de provincie-
grens heen procedureel naar verwachting heel lastig zal zijn. In dat geval komt het initiatief bij een 
of beide provincies te liggen en zal de vraag over de toedeling van de nieuw te vormen gemeente 
op tafel komen te liggen. 


